
                                                                                                                                       
Aan:  gemeenteraad Woerden
Van: [naam] namens IVN, KNNV en SLB
Datum: 10 februari 2022
Betreft:  Inspreektekst Omgevingsvisie gemeenteraad 10-09-2022

Mede namens het IVN en de KNNV wil ik u verzoeken de Omgevingsvisie op gebied van 
Biodiversiteit aan te passen voordat u het vaststelt.

In onze schriftelijke reactie op de Omgevingsvisie hebben we vier onderwerpen aangeroerd; 
het versterken van de biodiversiteit, de groenstructuren in onze gemeente, de buffers rond 
Bredius en de recreatie in Bredius. Onze inbreng heeft op die punten heeft helaas niet geleidt 
tot een aanpassing van de visie.  In deze bijdrage wil ik me beperken tot de biodiversiteit omdat 
dit een overkoepelend thema is.

Onze organisaties zijn erg begaan met de biodiversiteit in Woerden en we zien dat de natuur in 
Woerden. In Bredius heel concreet doordat het aantal amfibieën en libellen gedecimeerd is. En 
we weten niet goed waardoor dit komt. Komt dat doordat volgens landelijk onderzoek het 
aantal insecten in Nederland is gedecimeerd? Door depositie van stikstof of intensivering van 
de landbouw? Door onze ruimtelijk inrichting met steeds meer verharding? Door ondoordacht 
beheer? Wat we wel weten dat het inspanning vraagt van ons allemaal om die trend te keren.

Wat is de betekenis van biodiversiteit voor Woerden?
Wij denken allereerst dat de natuur een waarde op zichzelf is, dat bestaansrecht heeft naast de 
mensen. Maar natuur- en landschapsbeleving is ook belangrijk voor het welzijn van alle 
mensen. 

In de huidige versie van de Omgevingsvisie staat het woord biodiversiteit op een aantal plekken 
vermeld als een ambitie. Maar nergens wordt verwezen naar een onderzoek naar hoe het er nu 
voor staat in Woerden of een plan om de biodiversiteit te verbeteren. Daarmee wordt dit 
begrip in de Omgevingsvisie een vorm van ‘greenwashing’ en kan het beter geschrapt worden.  

Op dit moment is natuurbehoud nog te veel een beleidsveld waar alleen de provincie veel 
aandacht voor lijkt te hebben. De provincie richt zich vooral op de grotere natuurgebieden en 
het platteland. Daarin ontbreken de stedelijke gebieden. Wij denken juist de gemeente in de 
stad- en dorpskernen het verschil kan maken. 
Wij willen er daarom voor pleiten dat u dit onderwerp niet voor de goede sier in de 
Omgevingsvisie laat staan maar het serieus ter harte neemt. 

Dat kan door in de Omgevingsvisie alsnog de ambitie op te nemen dat de gemeente de 
biodiversiteit wil handhaven en waar mogelijk verbeteren door:
1. Onderzoek te doen   naar de huidige stand van de natuur in Woerden en het monitoren van 

ontwikkelingen in de komende jaren;
2. Een plan   te maken om de biodiversiteit te verbeteren;
3. Middelen   vrij te maken voor dat onderzoek, de uitvoering van een plan en het aanstellen 

van een stadsecoloog die de kennis hierover in de gemeentelijke organisatie kan borgen.

Dank u voor uw aandacht.


